

ОГЛАВЛЕНИЕ первого полутома

| | |
|---|-----|
| Александров Б. Е. Статья 173б Хеттских законов в свете некоторых параллелей из правовых традиций древности и средних веков..... | 9 |
| Андреев А. В. Синтаксически управляемая разметка нестандартных текстов (на материале «Катехизиса» 1595 г. М. Даукши)..... | 38 |
| Архангельский Т. А., Кисилиер М. Л. Корпуса греческого языка: достижения, цели и задачи..... | 50 |
| Афиногенов Д. Е. Рассказ об осаде Константинополя в 717–718 г. в хронике Феофана Исповедника: следы редакторской работы..... | 60 |
| Ахунова (Левинская) О. Л. 12 Пифийская ода Пиндара: сестры-Горгоны и авлетика..... | 68 |
| Балашевич Д. Д. Дискурсивный анализ лексики в помакском диалектном нарративе о свадебном обряде..... | 81 |
| Беликов А. Е. Учение о статусах у Квинтилиана (<i>ad inst. or. 3. 6.88, 94</i>)..... | 91 |
| Белянкин Ю. С. Новонайденные рукописи XVIII в. по греческой и латинской филологии..... | 102 |
| Блажене Г. / Blažienė G. Zu den russischen Personennamen in den Folianten des Deutschen Ordens..... | 109 |
| Боброва О. Б. Языковые метафоры с семантикой артефакта в «Ταξιδεύοντας. Ρουσία» Н. Казандзакиса..... | 125 |
| Боднице Л., Кучинскиене А., Лотман М.-К. / Bodniece L., Kučinskienė A., Lotman M.-K. Greek proper names in ancient literature textbooks on the example of Baltic countries... | 141 |
| Бокова Н. С. О чем умолчал историк и рассказал камень: роль Гая Юлия Классициана в покорении Британии..... | 161 |
| Болотов С. Г. [Второй, «назально-кластерный»] закон Турнейзена, латинские герундивы, латинские <i>nomina abstracta</i> на <i>-ō</i> , <i>-inis</i> и... закон Клузе. Ч. IV. Сочетания с гуттуральными (продолжение)..... | 170 |
| Бондарко Н. А. Переводы и адаптации «Откровений» Бригитты Шведской в позднесредневековой Германии: постановка проблемы..... | 182 |
| Бондарь В. А. Перфект в современных британских диалектах..... | 198 |
| Брагинская Н. В., Шмаина-Великанова А. И. Символическая повесть. Часть II..... | 211 |
| Братухин А. Ю. Из чего Бог создал мир (к вопросу об использовании одного платоновского термина Климентом Александрийским)..... | 240 |
| Братухина Л. В. Постэллинизм Татиана..... | 249 |
| Буклагина И. С. Декрет в честь Диофанта в контексте скифобоспорских отношений..... | 258 |
| Ванюков А. С. Почему огородника назвали несчастным. Два замечания о «Перриане» (VA G, 37)..... | 267 |

| | |
|--|-----|
| Васильева И. Э., Кисилиер М. Л. «Греческий миф» у греков Приазовья..... | 274 |
| Васильков Я. В. О ключевом термине армянского эпоса «Сасун- ские безумцы» в связи с индо-армянскими эпическими параллелями..... | 292 |
| Верещагина А. В. К вопросу о суффиксальном способе образо- вания древнегреческих антропонимов..... | 302 |
| Виноградов А. Ю., Каштанов Д. В., Понарядов В. В. Греческий текст и греческое письмо в Кабарде XVI–XIX веков..... | 310 |
| Волошина О. А. Ритуальные истоки лингвистического анализа в грамматике Панини..... | 323 |
| Воробьев Г. М. О природе латинского названия рыбы <i>sargiacus</i> (Arist. <i>Hist. An.</i> 610b6)..... | 333 |
| Ганина Н. А. / Ganina Natalija. Latein im Lübischen Recht..... | 346 |
| Гимадеев И. Р. Была ли известна жевательная резинка в эпоху Горация? (о значении слова <i>pastillus</i> у Hor. sat. I 2, 26; 4, 91) | 355 |
| Гнатишак М. / Hnatyshak M. Lexical-syntactical means of compensation of the elliptical simple sentences in the tragedies by Sophocles..... | 362 |
| Григорьева Е. В. / Grigoryeva E. V. David der Unbesiegbare, «Auslegung der Analytik des Aristoteles»: einige Beobachtungen zum Sprachgebrauch der armenischen Übersetzung..... | 370 |
| Грошева А. В. Эпитеты Гермеса в гомеровском эпосе («Илиада» и «Одиссея»)..... | 379 |
| Гусейнов Г.-Р. А.-К., Мугумова А. Л. Индоарийские миграции и проблема локализации индоевропейской прародины. К постановке вопроса..... | 391 |
| Дмитриева С. И. / Dmitrieva S. I. Nasal-infixed imperfects and their collateral aorists in Homeric Greek: a diachronic approach | 397 |
| Домосильтцкая М. В. Название чайного растения <i>тимьян</i> (<i>Thymus</i>) в балканском лингвистическом контексте..... | 415 |
| Дувакин Е. Н. Греко-латинско-кавказские связи в области мифологии на евразийском фоне..... | 452 |
| Евдокимова А. А. К проблеме чтения византийских надписей плохой сохранности..... | 464 |
| Еселева А. А. / Eseleva A. A. The language of mystics in middle English texts by Julian of Norwich and Margery Kempe..... | 467 |
| Желтова Е. В. Косвенная засвидетельствованность в латинском языке..... | 473 |
| Жолудева Л. И. Прономинализация непереходных глаголов в итальянском языке..... | 489 |
| Жугра А. В. Dativus Ethicus в албанском эпическом тексте (некоторые наблюдения)..... | 499 |
| Забудская Я. Л. «Трагедийная» лексика в «Сравнительных жизнеописаниях» Плутарха..... | 518 |
| Иваненко А. В. К проблеме этимологической интерпретации индоарийской гидронимии Северного Причерноморья: * <i>mermada</i> : * <i>mermoda</i> | 528 |

| | |
|--|-----|
| Иванов С. В. / Ivanov S. V. Cat's brain and cryptography: Two notes on medieval recipes from the MS BNF NAL 693..... | 540 |
| Илиади А. И. Иранские языковые реликты в словацкой исторической топонимии..... | 557 |
| Илюшечкина Е. В. Из истории классической филологии – 2: гуманистические комментарии XV–XVI вв. к <i>Naturalis historia</i> Плиния Старшего..... | 567 |
| Исаенко Р. А. Обет Публия Сервилия..... | 583 |
| Казанская М. Н. / Kazanskaya M. N. What was the name of Mimnermus' father?..... | 592 |
| Казанскене В. П. Древнегреческие λειμών и λιμήν: история и происхождение..... | 611 |
| Кириллова М. Н. О чём был «закон божественного Августа»?..... | 619 |
| Клейнер С. Д. «Увидят царство Божие, пришедшее в силе»: греческие зависимые причастия в готском отражении..... | 628 |
| Корсо А. / Corso Antonio. <i>Opera nobilia at Parion</i> | 634 |
| Корчагин А. О. К вопросу о значении слова κέραία в Новом Завете..... | 648 |
| Котова А. В. Об источниках группы сравнений в «Аргонавтике» Валерия Флакка (6. 604–608, 609–612, 613–617)..... | 656 |
| Кочаров П. А. Этимология др.-арм. <i>sksanim</i> ‘начинать(ся)’ | 666 |
| Крючкова Е. Р. Прошедшее время в эдиктах Ашоки и в их греческих переводах..... | 673 |
| Кузьменко Ю. К. Особенности скандинавских надписей старшими рунами на камнях (II–VII вв. н. э.)..... | 683 |
| Курилова А. Д. Элементы политического красноречия в московской рукописной риторике “ <i>Diademma ex immarcessibilibus floribus Tullianae</i> ” (1745–1746)..... | 707 |
| Лебедев А. В. / Lebedev A. V. The Derveni papyrus and Prodicus of Ceos..... | 713 |

CONTENTS

Part I

| | |
|--|----|
| Alexandrov B. E. § 173b of the Hittite law code in the light of some Ancient Near Eastern and medieval parallels..... | 9 |
| Andreev A. V. A method of syntactically-constrained morphological annotation (as applied to «Katechismas» of 1595 by M. Dauša)..... | 38 |
| Arkhangelskiy T. A., Kisilier M. L. Corpora of Modern Greek: achievements and goals..... | 50 |
| Afinogenov D. E. The account of the siege of Constantinople (717–718) in the Chronicle of Theophanes Confessor: traces of editorial work..... | 60 |
| Akhunova (Levinskaja) O. L. Pindar's Twelfth Pythian: Gorgon-sisters and Auletics..... | 68 |
| Balashevich D. D. Discursive analysis of vocabulary in the Pomak dialect narrative about the wedding rite..... | 81 |
| Belikov A. E. Quintilian's doctrine of stasis (ad inst. or. 3. 6. 88, 94)... | 91 |

| | |
|---|-----|
| Beliankin Y. S. Newly discovered XVIII century manuscripts on Greek and Latin philology..... | 102 |
| Blažienė G. On Russian Personal Names in the Folios of the Teutonic Order..... | 109 |
| Bobrova O. B. Language Metaphors of Artefact Semantics in Nikos Kazantzakis' «Ταξιδεύοντας. Ρουσία»..... | 125 |
| Bodniece L., Kučinskienė A., Lotman M.-K. Greek proper names in ancient literature textbooks on the example of Baltic countries... | 141 |
| Bokova N. S. The Historian conceals, the stone tells: the role of Gaius Julius Classicianus in the conquest of Britain..... | 161 |
| Bolotov S. G. [The second] Thurneysen's law (the law of the nasal clusters), Latin gerundives, Latin <i>nomina abstracta</i> in -ō, -inis, and... Kluge's law. Pt. IV. Clusters with the velars..... | 170 |
| Bondarko N. A. Translations and adaptations of St. Birgitta of Sweden's «Revelationes» in later medieval Germany: a statement of the problem..... | 182 |
| Bondar' V. A. Perfect in the dialects of the British variety of Present-Day English..... | 198 |
| Braginskaya N. V., Shmaina-Velikanova A. I. A Symbolical Tale. Part II..... | 211 |
| Bratukhin A. Yu. What did God create the world from (to the question of using one of Plato's terms by Clement of Alexandria)..... | 240 |
| Bratukhina L. V. Tatian's post-Hellenism..... | 249 |
| Buklagina I. S. Decree in honor of Diophantos in the context of Scythian-Bosporan relations..... | 258 |
| Vanyukov A. S. Why was the gardener called a miserable wretch. Two remarks on Perriana (VA G, 37)..... | 267 |
| Vasileva I. E., Kisilier M. L. «Greek myth» of Azov Greeks..... | 274 |
| Vassilkov Y. V. On the key term of the Armenian epic «The Dare-devils of Sassoun» («Sasna crer») in connection with Indo-Armenian epic parallels..... | 292 |
| Vereshchagina A. V. On the issue of suffixal method of formation of ancient Greek anthroponyms..... | 302 |
| Vinogradov A. Yu., Kashtanov D. V., Ponaryadov V. V. Greek texts and Greek script in Kabardia (16 th – 19 th centuries)..... | 301 |
| Voloshina O. A. Ritual basis of linguistic analysis in the grammar of Panini..... | 323 |
| Vorobyev G. M. On the Latin fish name <i>sargiacus</i> (Arist. <i>Hist. An.</i> 610b6)..... | 333 |
| Ganina Natalija. Latin in the Lübeck Law..... | 346 |
| Gimadeev E. R. Chewing gum in the time of Horace (the semantics of the term <i>pastillus</i> in Hor. sat. I 2, 26; 4, 91)..... | 355 |
| Hnatyshak M. Lexico-syntactic means of compensation of the elliptical simple sentences in the tragedies of Sophocles..... | 362 |
| Grigoryeva E. V. Some remarks on word usage in the Armenian translation of the Commentary on the Prior Analytics..... | 370 |
| Grosheva A. V. Epithets of Hermes in Homer's epic poems «Iliad» and «Odyssey»..... | 379 |

| | |
|--|-----|
| Guseynov G.-R. A.-K., Mugumova A. L. Indo-Aryan migrations and the problem of localization of the Indo-European homeland..... | 391 |
| Dmitrieva S. I. Nasal-infixed imperfects and their collateral aorists in Homeric Greek: a diachronic approach..... | 397 |
| Domosiletskaya M. V. The names of quasi-tea plants within the Balkan linguistic context. 3. Thymus (thyme)..... | 415 |
| Duvakin E. N. Ancient Greek – Latin – Caucasian mythological links in the Eurasian context..... | 452 |
| Evdokimova A. A. To the problem of reading Byzantine inscriptions of poor preservation..... | 464 |
| Eseleva A. A. The language of mystics in middle English texts by Julian of Norwich and Margery Kempe..... | 467 |
| Zheltova E. V. Indirect evidentiality in Latin..... | 473 |
| Zholudeva L. I. Pronominalization of intransitive verbs in the Italian language..... | 489 |
| Zhubra A. V. Dativus Ethicus in Albanian epic texts (some remarks)... Zabudskaya Ya. L. «Tragic» vocabulary in Plutarch's <i>Lives</i> | 499 |
| Ivanenko A. V. Towards the etymology of Indo-Arian hydronymy of the Nothtern Black Sea Coast: * <i>mermada</i> : * <i>mermoda</i> | 518 |
| Ivanov S. V. Cat's brain and cryptography: Two notes on medieval recipes from the MS BNF NAL 693..... | 528 |
| Iliadi A. I. Iranian language relicts in Slovak Historical Toponymy..... | 540 |
| Ilyushechkina E. V. From the history of the Classical Philology-2: Humanistic Commentaries of the 15–16 centuries on the Naturalis historia by Pliny the Elder..... | 557 |
| Isaenko R. A. Publius Servilius' vow..... | 567 |
| Kazanskaya M. N. What was the name of Mimnermus' father?..... | 583 |
| Kazanskiene V. P. Greek λειμών and λιμήν: history and origin..... | 592 |
| Kirillova M. N. What was the content of <i>lex divi Augusti</i> ?..... | 611 |
| Kleiner S. D. «... before they see the Kingdom of God arrive in great power». Greek dependent participles in Gothic translations..... | 619 |
| Corso A. <i>Opera nobilia</i> at Parion..... | 628 |
| Korchagin A. O. On the meaning of the Greek word κεραία in the New Testament..... | 634 |
| Kotova A. V. On sources of the group of similes in Valerius Flaccus' «Argonautica» (6. 604–608, 609–612, 613–617)..... | 648 |
| Kocharov P. A. The origin of Arm. <i>sksanim</i> ‘begin’..... | 656 |
| Kryuchkova E. R. Past tenses in the Edicts of Ashoka and in their Greek translations..... | 666 |
| Kusmenko Ju. K. Peculiarities of North Germanic inscriptions in elder runes on stones (2nd-7th c. AD)..... | 673 |
| Kurilova A. D. Elements of political eloquence in the Moscow manuscript rhetoric «Diademma ex immarcessibilibus floribus Tullianae»..... | 683 |
| Lebedev A. V. The Derveni papyrus and Prodicus of Ceos..... | 707 |
| | 713 |